
Borderlands The Pre Sequel Guide

Borderlands: The Pre-Sequel is a captivating addition to the Borderlands
franchise, providing players with a unique experience set between the events
of Borderlands 1 and 2. Developed by 2K Australia and released in 2014, this
title expands on the series' trademark humor, diverse character classes, and
loot-driven gameplay. Whether you are a seasoned veteran or new to the
series, this guide aims to provide you with essential tips, character
breakdowns, and strategies to enhance your gaming experience.

Understanding the Setting

Borderlands: The Pre-Sequel takes place on the moon of Pandora, Elpis, and
introduces players to a variety of new environments and challenges. Unlike
its predecessors, the game emphasizes low-gravity mechanics, which can
significantly affect gameplay. Players must navigate an array of new enemies,
quests, and loot, all while dealing with the moon's unique atmosphere.

Key Features of the Game

1. Low-Gravity Mechanics: Elpis features low-gravity areas that allow players
to jump higher and float for extended periods. This opens up new strategies
for combat and exploration.
2. Oxygen Management: Players must manage their oxygen supply while on Elpis.
Running out of oxygen can lead to health depletion, adding a survival aspect
to gameplay.
3. Cryo Damage: The introduction of cryo weapons allows players to freeze
enemies, providing new tactical options in combat.



Character Classes

In Borderlands: The Pre-Sequel, players can choose from four unique
characters, each with their own skills and abilities. Understanding each
character's strengths and weaknesses is crucial for maximizing your gameplay
experience.

1. Athena, the Gladiator

Athena is a former member of the Crimson Raiders, wielding a powerful shield
and specializing in melee combat.

- Skill Trees:
- Shielded Fist: Focuses on boosting melee damage and shield capacity.
- Phalanx: Enhances shield abilities and provides team support.
- Cunning: Improves critical hit damage and stealth capabilities.

2. Wilhelm, the Enforcer

Wilhelm is a cyborg and a member of the Hyperion Corporation. He excels in
using technology to aid his combat abilities.

- Skill Trees:
- Digi-Struct: Focuses on deploying a combat drone.
- Bionic: Enhances health, shields, and damage output.
- Sentinel: Provides support skills and damage boosts to allies.

3. Nisha, the Lawbringer

Nisha is a gunslinger with a penchant for dealing massive damage with
firearms. Her abilities revolve around critical hits and gunplay.

- Skill Trees:
- Law and Order: Focuses on increasing gun damage and accuracy.
- Fugitive: Enhances mobility and evasiveness.
- Outlaw: Boosts damage and efficiency in combat.

4. Claptrap, the Fragtrap

Claptrap is an eccentric robot with a variety of skills that can randomly
affect gameplay.



- Skill Trees:
- Bounty Hunter: Offers unique skills that provide various bonuses during
combat.
- Boomtrap: Focuses on explosive damage and area-of-effect attacks.
- Advanced Claptrap: Enhances utility and survivability.

Gameplay Mechanics

Borderlands: The Pre-Sequel retains the franchise's core gameplay mechanics
while adding new elements that enrich the experience.

Combat Strategies

1. Utilize Low Gravity: Jumping and floating can help you avoid enemy attacks
and reach higher ground for better vantage points.
2. Manage Your Oxygen: Keep an eye on your oxygen meter, especially during
intense battles. Use oxygen packs and equipment that enhances your oxygen
supply.
3. Cooperative Play: Teaming up with friends can enhance your chances of
survival and make it easier to complete challenging missions.

Weapon Types and Looting

The game offers an extensive array of weapons, each with unique attributes.
Players can find various weapon types, including:

- Pistols
- Rifles
- Shotguns
- Sniper Rifles
- Rocket Launchers

Loot is randomly generated, meaning players can discover rare and powerful
weapons throughout their journey. Engaging in side quests and exploring
hidden areas can yield valuable loot.

Quests and Missions

The game features a range of quests, from the main storyline to side missions
that can provide additional experience and loot.



Main Storyline Overview

The main storyline revolves around the rise of Handsome Jack and the events
leading to the subsequent games in the series. Players will encounter
familiar faces and new characters while unraveling the narrative.

Side Quests

Engaging in side quests can significantly enhance your experience. Some
notable side quests include:

- The "Mysterious" Side Quests: These quests often feature hidden objectives
and require keen observation to complete.
- Collectibles: Finding and collecting various items scattered throughout
Elpis can unlock achievements and provide valuable rewards.

Tips for New Players

If you are new to Borderlands: The Pre-Sequel or the franchise as a whole,
the following tips can help you get started:

1. Choose the Right Character: Experiment with each character to find the one
that suits your playstyle best.
2. Focus on Skills: Invest in skill trees that complement your character's
strengths.
3. Explore Thoroughly: Take your time to explore the environment. Many
secrets and collectibles are hidden throughout Elpis.
4. Collaborate with Friends: If possible, play with friends to make missions
easier and more enjoyable.

Advanced Strategies for Experienced Players

For seasoned players looking to gain an edge, consider the following advanced
strategies:

1. Optimize Builds: Research character builds that optimize synergy between
skills and weapons. Websites and forums can provide insights into effective
loadouts.
2. Endgame Content: Engage in the game's endgame content, including
challenging bosses and raids that require a well-coordinated team.
3. Farm Loot: Identify locations with high loot drop rates and farm them for
rare weapons and gear.



Conclusion

Borderlands: The Pre-Sequel offers a rich and engaging experience for players
of all skill levels. With its unique setting, diverse characters, and
innovative gameplay mechanics, it expands on the beloved franchise while
introducing fresh elements. Whether you are playing solo or with friends,
following this guide can help you navigate the challenges of Elpis and ensure
an enjoyable adventure. Embrace the chaos, enjoy the humor, and immerse
yourself in the unforgettable world of Borderlands.

Frequently Asked Questions

What are the best character builds in Borderlands:
The Pre-Sequel?
The best character builds often depend on your playstyle, but popular choices
include Athena's 'Phalanx' build for survivability, Nisha's 'Lawyer Up' for
damage output, and Claptrap's 'Explosive' build for crowd control.

How can I farm legendary weapons in Borderlands: The
Pre-Sequel?
You can farm legendary weapons by repeatedly defeating specific bosses like
the Warrior and the Ancient Dragons of Destruction, as they have a higher
chance of dropping legendaries. Additionally, using the Loot Midgets in the
game can yield rare items.

What are the best strategies for tackling the harder
bosses in Borderlands: The Pre-Sequel?
Utilizing the environment for cover, coordinating with teammates for revives,
and making use of elemental damage can be effective. Also, ensure you have
the right gear and skill points allocated for optimal damage output and
survivability.

How do I unlock all character abilities in
Borderlands: The Pre-Sequel?
You unlock character abilities by leveling up your character and investing
skill points into their respective skill trees. Each character has unique
trees focusing on different aspects like damage, support, and survivability.

What are the best ways to earn XP quickly in
Borderlands: The Pre-Sequel?
To earn XP quickly, focus on completing side missions, participating in



multiplayer events, and utilizing the game's challenge system. Additionally,
consider replaying missions on higher difficulties for increased rewards.

How do I access the DLC content in Borderlands: The
Pre-Sequel?
DLC content can be accessed by purchasing the expansions through your
platform's store. Once downloaded, new missions and areas will be available
in your game, often marked on the map.

What are some useful tips for playing co-op in
Borderlands: The Pre-Sequel?
Effective communication is key in co-op play. Make sure to share loot,
coordinate skills, and revive teammates when necessary. Also, choose
complementary character builds to maximize your team's efficiency in combat.
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steam单机游戏《无主之地2》开放免费 …
Jun 6, 2025 · EULA，即最终用户许可协议变更导致的。 国内社区流传比较广的 …

如何评价《无主之地年度版Borderlands …
无主之地年度版 - 叽咪叽咪 | 游戏评测Borderlands Game of the Year Enhanced on …

无主之地3进不去，提示错误88500000 …
错误代码88500000通常与无主之地3的网络连接问题相关。这可能意味着游戏无 …

无主之地1天邈汉化包怎么安装？ - 知乎
May 21, 2020 · 无主之地1天邈汉化包安装方法详解，轻松解决安装问题。

求问无主之地2汉化补丁怎么安装啊， …
Apr 2, 2020 · 在电脑里搜 Borderlands 2 文件夹，然后解压到该文件夹。 再启 …

steam单机游戏《无主之地2》开放免费领取后却「差评如潮」， …
Jun 6, 2025 · EULA，即最终用户许可协议变更导致的。 国内社区流传比较广的是国外有人扒出无主之地2修改了用户协议，给游戏授权读取本地、浏览器数据、ip地址、收集
个人信息等等个人电脑上的 …

如何评价《无主之地年度版Borderlands Game of the Year …
无主之地年度版 - 叽咪叽咪 | 游戏评测Borderlands Game of the Year Enhanced on Steam
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无主之地3进不去，提示错误88500000什么意思？ - 知乎
错误代码88500000通常与无主之地3的网络连接问题相关。这可能意味着游戏无法成功连接到服务器，可能是由于网络设置、服务器拥堵或地区访问限制造成的。解决这个问题的一个有
效方法是使用加 …

无主之地1天邈汉化包怎么安装？ - 知乎
May 21, 2020 · 无主之地1天邈汉化包安装方法详解，轻松解决安装问题。

求问无主之地2汉化补丁怎么安装啊，说要安装到游戏目录，但我 …
Apr 2, 2020 · 在电脑里搜 Borderlands 2 文件夹，然后解压到该文件夹。 再启动汉化包就可以自动汉化了。 我的安装路径如上。 有用的话点个赞鸭~ 发布于
2020-04-02 16:35 M1KU

无主之地3开游戏崩溃咋办啊？ - 知乎
救救孩子吧遇到无主之地3游戏崩溃，可以尝试以下几种解决方法： 备份并删除存档：根据一位玩家的经验，问题可能与游戏存档有关。您可以尝试备份位于“我的文档”中的 My
Games\Borderlands 3 文 …

有什么适合3个人一起玩的游戏，关系比较好的舍友，最好能 …
这个不多不少，刚好三个人玩。 TRPG类，如果没接触过跑团也没关系，系统已经简化过了，上手也很轻松，低多边形的画风也很养眼。 缺点就是重玩价值不高，而且如果有人掉线就会强制
保存退出。 3. …

无主之地3这个崩溃怎么解决啊? - 知乎
我是steam买的，开了 云存档，你可以试试C盘→用户→用户名字（默认Administrator）→AppData（查看里面勾选隐藏的项
目）→Local→Borderlands 3里面的saved游戏存档删了，我就是这样解决的， …

如何看待《无主之地 2》在 Steam 平台免费领取？ - 知乎
6 月 6 日消息，发行商 2K 宣布旗下经典游戏《无主之地 2（Borderlands 2）》在 Steam 平台开启免费领取活动， 本作在国区原价…

有什么不得不玩的3A大作推荐? - 知乎
9.无主之地3（Borderlands） 第一人称射击游戏，开放世界，收集不同种类的枪械与怪物战斗，画风挺独特的，本来不太感兴趣，后来玩着玩着也投入进去了（毕竟epic送了就
玩一玩）

Unlock the secrets of Borderlands: The Pre-Sequel with our comprehensive guide. Master gameplay
tips

Back to Home

https://soc.up.edu.ph

